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因應競委會的關注　Keeta 同意修改與合作餐廳的協議
Keeta agrees to amend agreements with partnering restaurants 
following concerns raised by the Commission

競爭事務委員會（競委會）於11月與網上外賣平台袋鼠有限公司（Keeta）達成解決方
案，根據有關安排，Keeta同意分兩個階段修改與合作餐廳所訂立的協議。

競委會留意到，Keeta與合作餐廳訂立的協議中，部分條文或會妨礙新成立或小型的平
台進入市場或擴張業務，削弱網上外賣送遞市場的競爭。為釋除競委會的疑慮，Keeta
同意在第一階段自願修改有關協議，並會在第二階段根據《競爭條例》（《條例》）
第 60 條，向競委會提出內容與自願修訂相符的承諾。

就第一階段的自願修訂，Keeta已通知其合作餐廳，雙方的協議將會作出修訂。至於在
第二階段，如競委會擬接納Keeta建議的承諾，將就此展開公眾諮詢。

詳情見新聞稿

In November, the Competition Commission (Commission) reached a resolution with an 
online food delivery platform Kangaroo Limited (Keeta), in which Keeta agreed to amend 
certain provisions in its agreements with partnering restaurants in a two-step process.

It had come to the Commission’s attention that Keeta’s agreements with its partnering 
restaurants included provisions that may hinder entry and expansion by new or smaller 
platforms, and soften competition in the online food delivery market. To address the 
Commission’s concerns, Keeta agreed to make voluntary amendments as the first step, and 
offer a commitment (the substance of which mirrors the voluntary amendments) to the 
Commission under section 60 of the Competition Ordinance (Ordinance) as the second step.

With regard to the first step involving Keeta’s voluntary 
amendments, Keeta has already informed its partnering 
restaurants that there will be amendments to their 
agreements. In the event that the Commission proposes to 
accept Keeta’s proposed commitment in the second step, 
it will commence a public consultation on it accordingly.

View Press Release
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競委會於9月9至10日，就一宗涉及樓宇維修的圍標案件，展開代號「雙面神」的執法
行動，根據法庭手令搜查了19個處所，包括九間工程承辦商的辦公室，以及涉案人士
的住所。涉案的25個工程項目分布本港共10個地區，估計合約總值逾六億港元。

競委會早前採取了多個涉及樓宇維修圍標的執法行動，經詳細研究所得資料後，發現
案中有案，遂開立了一宗新個案，並鎖定兩個圍標集團。競委會的調查顯示，該兩個
集團已運作多時，集團成員在維修工程招標期間，涉嫌直接、或透過中間人交換並協
調投標價格，部分承辦商則以較高價格入標
掩護（俗稱「豬仔標」），以協助預定投標
者中標。

涉案的部分工程合約仍未批出，部分則早於
競委會調查前已開展或完成。競委會已主動
與涉案樓宇的相關持份者聯絡，邀請他們就
案件提供協助。

詳情見新聞稿

On 9-10 September, the Commission executed search warrants at 19 premises, including the 
offices of nine project contractors and residences of the individuals involved. The operation, 
codenamed “Janus”, was conducted in relation to a bid-rigging case that involved 25 building 
maintenance projects spanning 10 districts in Hong Kong. The total value of the relevant 
contracts is estimated to exceed HK$600 million.

This is a new case initiated by the Commission that was unveiled after detailed study of 
information collected from previous operations related to bid-rigging in the building 
maintenance sector. The Commission’s investigation revealed that two syndicates, having 
been operating for some time, had allegedly manipulated the tender results by exchanging 
and coordinating bidding prices, either directly or through intermediaries, while some 
contractors had submitted cover bids with higher prices (commonly referred to as “pig 
quotes”) during the tendering of the renovation projects. 

Some of the renovation contracts concerned have yet to be awarded, while works of 
other projects have commenced or were completed prior to the commencement of the 
Commission’s investigation. The Commission has reached out to relevant stakeholders of 
the buildings involved for their assistance in the case. 

View Press Release

競委會就樓宇維修圍標案件展開搜查行動 	 涉 25 個工程項目 
Commission conducts search in bid-rigging case involving 25 building 
maintenance projects

https://www.compcomm.hk/tc/media/press/files/Janus_PR_TC.pdf
https://www.compcomm.hk/en/media/press/files/Janus_PR_EN.pdf


競委會與柬埔寨競爭委員會簽署諒解備忘錄
Commission signs MoU with Cambodia Competition Commission
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競委會於11月12日與柬埔寨競爭委員會（柬埔寨競委會）簽署諒解備忘錄（備忘錄）
，就競爭政策及相關法規的事宜訂立了合作框架，加強雙方的夥伴關係。

根據備忘錄的條款，雙方將會在適當及符合各自法律的情況下，就共同關注的事宜交
換意見及資訊。備忘錄亦為雙方提供了框架，讓雙方透過講座、工作坊、培訓課程、
人員借調及研究方面的協作，進行技術性合作，以提升雙方在競爭法方面的執法能
力。 

作為備忘錄下的首個能力提升項目，競委會代表團與柬埔寨競委會的高級人員進行了
深入交流，並分享競委會在調查合謀行為、運用經濟分析協助執法、提供政策意見，
以及競爭倡導方面的經驗。

詳情見備忘錄（只備英文版）及新聞稿。

On 12 November, the Commission signed a Memorandum of Understanding (MoU) with 
the Cambodia Competition Commission (CCC) to fortify the partnership between the two 
agencies and establish a framework for cooperation on matters relating to competition 
policy and law. 

Under the terms of the MoU, the two agencies will, where appropriate and as permitted by 
respective laws, exchange views and information on matters of mutual interest. The MoU 
also provides a framework for the two agencies to engage in technical cooperation through 
seminars, workshops, training programmes, staff secondments and research collaborations, 
with a view to enhancing the capacity of both agencies in enforcing competition law.  

As the first capacity-building initiative under the MoU, the Commission’s delegation 
engaged in an in-depth dialogue with senior CCC officials and presented the lessons learned 
in the course of its work which covered cartel investigation, the use of economic analysis in 
enforcement and advisory work, as well as competition advocacy.

View the MoU and Press Release

https://www.compcomm.hk/en/about/inter_agency/files/HKCC_CCC_MOU.pdf
https://www.compcomm.hk/tc/media/press/files/MoU_with_CCC_PR_TC.pdf
https://www.compcomm.hk/en/about/inter_agency/files/HKCC_CCC_MOU.pdf
https://www.compcomm.hk/en/media/press/files/MoU_with_CCC_PR_EN.pdf


競委會持續與中國內地及海外競爭法機構緊密交流
Commission continues fruitful exchanges with its Chinese Mainland 
and international counterparts

第十一屆中國公平競爭政策國際論壇

9月8至9日，競委會應國家市場監督管理總局
邀請，由主席陳家殷先生率領競委會人員到
北京參加第十一屆中國公平競爭政策國際論
壇。 

陳主席在專題論壇上，就「強化競爭政策基
礎地位 優化公平競爭市場環境」發表演講，
分享競委會為加強競爭政策的角色所作的努
力，以及競委會如何從價格水平角度維護公
平競爭。

第十一屆東盟競爭法會議及新加坡競爭與消費者委員會會議

競委會代表於9月24至25日，到新加坡參加由新加坡競爭與消費者委員會（新加坡競消
委）主辦的第十一屆東南亞國家聯盟競爭法會議及新加坡競消委會議。由主席陳家殷
先生及行政總裁畢仲明先生率領的競委會代表團積極參與討論，探討競爭法和競爭政
策如何有效應對備受關注的生活成本問題。

經合組織全球競爭論壇2025

主席陳家殷先生於12月1至2日，出席了經濟合作與發展組織（經合組織）在巴黎舉行
的全球競爭論壇2025。

陳主席參與「醫療業界競爭」的圓桌會議時，向與會者講述競委會如何與政府協作，
簡化病人在選擇性價比高的醫療服務提供者時的程序。

陳主席於論壇第二日的經合組織亞太競爭法機構高層會議中，以「如何確保競爭能帶
來生產力、創新及經濟韌性」為題發表演講，分享競委會如何透過執法、倡導，及為
政府提供政策意見，維持公平競爭的市場環境。

11th International Forum on Fair Competition Policy of China

On 8-9 September, at the invitation of the State Administration for Market Regulation, the 
Commission, led by Chairman Mr Samuel Chan, participated in the 11th International Forum 
on Fair Competition Policy of China in Beijing. 

Mr Chan contributed to the thematic discussion on “Strengthening the Fundamental Position 
of Competition Policy and Optimising the Market Environment for Fair Competition”, by 
sharing the Commission’s efforts in strengthening the role of competition policy and how 
the Commission helped maintain fair competition in the context of price levels.
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競委會就「交換敏感資料」展開大型宣傳教育活動
Commission launches citywide educational campaign on  
“Exchange of Sensitive Information”

競委會於11月展開大型宣傳教育活動，以加深公眾對《競爭條例》下交換敏感商業資
料的相關潛在問題的了解，鼓勵各界守法。

同行之間在日常營運中，就某些事宜交換資料，例如分享僱員安全標準的最佳做法，
或就公共政策與監管事宜的討論等，屬正常商業行為。然而，若與競爭對手交換有關
價格、顧客或成本等敏感商業資料，尤其是未來定價意向，則可能會損害競爭，因為
分享此類資料會令競爭對手之間更容易預測和配合彼此的行為，讓競爭對手能以合作
取代有效的競爭。
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11th ASEAN Competition Conference and CCCS Conference

On 24-25 September, the Commission 
participated in the 11th Association of 
Southeast Asian Nations (ASEAN) Competition 
Conference and the CCCS Conference hosted 
by the Competition and Consumer Commission 
of Singapore in Singapore. Led by Chairman  
Mr Samuel Chan and Chief Executive Officer  
Mr Rasul Butt, the Commission’s delegation 
actively engaged in discussions on how 
competition law and policy could effectively 
address pressing cost-of-living issues.

OECD Global Forum on Competition 2025

On 1-2 December, Chairman Mr Samuel Chan attended the Global Forum on Competition 
2025 organised by the Organisation for Economic Co-operation and Development (OECD) in 
Paris.

Mr Chan participated in the “Competition in the Healthcare Sector” roundtable and 
introduced the Commission’s collaborative work with the government on simplifying the 
process for patients in choosing healthcare providers that offer good value for money. 

On the following day, Mr Chan spoke on the 
topic “How can we ensure competition leads 
to productivity, innovation and economic 
resilience?” at the OECD Meeting of High-level 
Representatives of Asia-Pacific Competition 
Authorities, and shared how the Commission 
acts as an effective enforcer, an advocate and an 
advisor to the government on how to support 
healthy forms of competition.
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是次活動包括多方面的教育和宣傳工作，包括全新電視宣傳短片及電台宣傳廣播，以
及由藝人伍允龍及黃山怡（糖妹）主演的三集浪漫短劇《禁忌之密語》。競委會亦同
步出版了小冊子，配以不同情境的虛構示例作解說，並將於下階段就該議題舉辦巡迴
展覽及主題講座。

除了企業層面的考慮，行業協會亦須審慎處理相關問題。就此，競委會特別製作了一
頁合規指南，列出行業協會在籌備及舉行會議時須注意的事項。

按此閲覽有關「交換敏感資料」的宣傳資料。

The Commission launched a citywide education 
campaign in November to raise public 
awareness of the potential problems relating 
to the exchange of commercially sensitive 
information under the Competition Ordinance 
and encourage compliance across all sectors.

It is entirely normal for businesses in the same 
trade to exchange information on certain 
matters such as best practices on employee 

safety standards or discussions about public policies and regulatory matters. However, 
exchanging commercially sensitive information such as prices, customers or costs, in 
particular future pricing intentions with competitors, can harm competition. This is because 
sharing such information would make it easier for competitors to predict and therefore 
align with each others’ behaviours, thereby allowing competitors to substitute practical 
cooperation for effective competition.

The multi-faceted campaign includes a new set of TV and radio announcements, a three-
episode romantic drama “Forbidden Secrets” starring Philip Ng and Kandy Wong, as well as 
a brochure with hypothetical examples covering different scenarios. A roving exhibition and 
thematic seminars on the topic will be conducted in the next phase.

Apart from businesses needing to watch out for the potential risks arising from exchanging 
sensitive information, trade associations should also be aware of such risks and handle the 
issue with care. Towards this end, the Commission has prepared a one-page guide outlining 
the points to note for trade associations when they prepare for and conduct their meetings.

Click HERE to access publicity materials on “Exchange of Sensitive Information”.

https://www.compcomm.hk/tc/media/reports_publications/information_exchange.html
https://www.compcomm.hk/en/media/reports_publications/information_exchange.html


競委會繼續積極與本地持份者接觸
Commission keeps up active engagement with local stakeholders

香港貿發局「創業日 2025」展覽

競委會於12月4至5日，參加了香港貿易發展局（香港貿發局）舉辦的「創業日2025」
展覽。該展覽錄得超過12,000參觀人次，為競委會提供了與中小企及初創企業交流的寶
貴機會。

競委會的攤位設有介紹《競爭條例》重點的展
板，並附設互動電腦遊戲，讓參加者透過生動
有趣的方式，加強對《條例》的認識。競委會
亦把握機會，向參觀人士推廣今年初推出的 
「中小企競爭法合規資訊站」。攤位亦特別設
有專題部分，講解《條例》下「交換敏感資
料」的潛在競爭風險。

其他活動 

期內，競委會的管理層獲邀為多場法律研討會
發表演説，當中包括由Concurrences與香港中
文大學合辦的第十一屆亞洲反壟斷會議，以及
由香港英商會及富而德律師事務所合辦的2025
年度競爭法研討會。這些活動均獲得本港的企
業和公司法律顧問，以及來自亞洲的法律界人
士的支持和踴躍參與。

競委會亦繼續與企業和公眾交流接觸，包括舉辦了一場介紹《條例》要點的大型網上
講座，吸引了逾1,100名不同界別的持份者參與。

此外，競委會代表亦出席了26場活動，對象涵蓋公、私營機構和學生。除了地區層面
的大廈管理研討會外，競委會代表亦為旅行社、建築和金融服務業的人士，以及教育
局、政府物流署、香港房屋協會及市區重建局的職員講解《條例》。

下一場《競爭條例》網上講座（以廣東話進行）將於2026年1月8日2026年1月8日舉行，請按此登
記。

HKTDC Entrepreneur Day 2025

On 4-5 December, the Commission took part as an exhibitor at the Entrepreneur Day 2025 
organised by the Hong Kong Trade Development Council (HKTDC). The event has attracted 
over 12,000 visits and provided the Commission with great opportunities to connect with 
SMEs and start-ups.

The Commission’s booth showcased informative panels introducing the salient points of 
the Competition Ordinance, complete with an interactive computer game to reinforce 
visitors’ understanding of the law in a fun and lively manner. The booth also promoted the 
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競委會推出的「中小企競爭法合規資訊站」（資訊站）榮獲四項國際獎項，網站的內
容和設計均備受好評。

在由美國互動及視覺藝術學院舉辦的w3 Awards中，資訊站奪得「網站特色：最佳結
構及導覽」金獎和「一般網站：非牟利」銀獎；資訊站亦榮獲由Mercomm, Inc.舉辦的
iNOVA Awards「機構網站」銀獎和「小型網站」銅獎。

該資訊站專為中小企而設，除包含全面的競爭法資訊，亦提供實用的風險評估工具和
競爭法合規計劃範本，協助中小企按需要制定合規計劃，減低違法風險。

按此瀏覽得獎網站。	

Commission’s “SMEs Competition Compliance Hub” launched earlier this year, and featured 
a dedicated section on the potential competition risks arising from “Exchange of Sensitive 
Information” under the Ordinance.

Other engagements

During the period, the Commission’s senior 
management was invited to speak at several 
law seminars, including the 11th Antitrust in 
Asia Conference co-organised by Concurrences 
and the Chinese University of Hong Kong, as 
well as the Annual Competition Law Seminar 
2025 jointly hosted by the British Chamber of 
Commerce in Hong Kong and Freshfields. All 
these events were well-attended by businesses 
and the in-house community in Hong Kong, as 
well as legal practitioners from across Asia.

As part of its ongoing engagements with businesses and the general public, the Commission 
also organised a large-scale webinar on the Ordinance, which attracted over 1,100 
participants from stakeholders across various sectors.

Representatives of the Commission also spoke at 26 other events during the period for both 
the public and private sectors as well as students. These talks included district-level seminars 
on building management and briefings targeted at practitioners in the travel agencies, 
architecture and financial services industry, as well as staff of the Education Bureau, the 
Government Logistics Department, the Hong Kong Housing Society and the Urban Renewal 
Authority.

Our next webinar on the Ordinance (in Cantonese) will be held on 8 January 2026. Register 
HERE.

競委會專為中小企而設的網站　榮獲四項國際獎項
Commission’s dedicated website for SMEs scoops four 
international awards

https://sme.compcomm.hk/tc
https://www.compcomm.hk/en/media/campaigns_events/upcoming/upcoming_events.php
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The Commission’s “SMEs Competition Compliance Hub” (SME Hub) won four international 
awards that recognise excellence in website content and design.

In the w3 Awards organised by the Academy of Interactive and Visual Arts, the SME Hub 
snatched a Gold in the “Website Features-Best Structure and Navigation” category and a 
Silver in the “General Websites-Non-profit” category. The Hub went on to achieve further 
recognition in the iNOVA Awards organised by Mercomm, Inc., in which it earned a Silver in 
the “Corporate Websites” category and a Bronze in the “Microsite” category.

The SME Hub is a website designed specifically for SMEs. Besides providing comprehensive 
information on competition law, it also includes practical risk assessment tools and a 
template Competition Compliance Programme to help SMEs develop their own compliance 
programme according to their needs, thus minimising their risk of contraventions.

Check out our award-winning website HERE.

電話 Tel: 3462 2118 | 傳真 Fax: 2522 4997 | 電郵 Email: enquiry@compcomm.hk
地址：香港黃竹坑道 8 號 19 樓 South Island Place

Address: 19/F, South Island Place, 8 Wong Chuk Hang Road, Hong Kong
網站 Website: www.compcomm.hk
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